
 

 Zápis ze schůze Fakultní grantové komise FCHI konané dne 22. února 2016  
 
Přítomni: doc Chuchvalec, prof. Urban, prof. Matějka, doc. Přibyl, doc. Turzík, Mgr. Sudzina,  
doc. Hofmann, Ing. Mareš, doc. Friess  
Nepřítomen: prof. Štěpánek  
 
1. Zahájení  
Doc. Friess krátce zahájil neveřejnou schůzi Fakultní grantové komise (FGK). Bylo konstatováno, že 
komise je usnášeníschopná, neboť z celkového počtu členů komise (10) je přítomno devět členů.  
 
2. Prostředky přidělené na projekty IGA FCHI v r. 2016  
Doc. Friess informoval komisi, že FCHI získala na podporu specifického výzkumu formou financování 
projektů IGA v r. 2016 celkem 11 061 355 Kč (v předešlém roce bylo FCHI přiděleno celkově 10 707 
716 Kč).  
 
3. Zpráva administrátora o projektech podaných do soutěže IGA FCHI v roce 2016  
V roce 2016 bylo podáno v rámci fakultní soutěže IGA celkem 44 projektů, z toho bylo 5 oborových a 
39 badatelských. Doc. Chuchvalec podrobně informoval o přihláškách badatelských a oborových 
projektů, o jejich hodnocení oponenty, kritérii hodnocení, důvodech výhrad resp. nedoporučení 
projektů oponenty a o bodovém návrhu za FGK. Následně shrnul hodnocení badatelských projektů do 
pořadí dle celkového získaného bodové ohodnocení, tj. součtu bodů udělovaných oponenty a bodů 
navrhovaných jménem FGK, a představil výsledek komisi k diskusi.  
 
4. Návrh počtu financovaných badatelských IGA projektů  
Doc. Friess dále předložil k diskusi a vyjádření jednotlivým členům komise 2 návrhy na podporu 
různého počtu badatelských projektů na základě dosaženého celkového bodového ohodnocení. V 
těchto případech se jednalo o 2/3, resp. 3/4 úspěšnost. Doc. Friess v této souvislosti připomněl 
komisi skutečnost, že v roce 2015 byl na FCHI podpořen mimořádně vysoký počet projektů - 34 z 37 
podaných projektů (90% úspěšnost), a proto navrhnul komisi financování projektů podle pořadí tak, 
aby se hodnoty úspěšnosti projektů na FCHI přiblížily hodnotám běžným na ostatních fakultách 
VŠCHT (cca okolo 67 %). Z tohoto důvodu doc. Friess nedoporučil návrh prof. Přibyla, aby byl 
podpořen vyšší počet projektů, než by odpovídal 3/4 úspěšnosti.  
 
Po diskusi ohledně bodového ohodnocení projektů a z toho vyplývajícího pořadí projektů bylo 
přistoupeno ke konečnému hlasování o podpoře badatelských projektů. Z diskutovaných variant byl 
vybrán k hlasování návrh na podporu financování 29 badatelských a 5 oborových projektů. Návrh 
byl jednomyslně přijat (pro 9, proti 0, zdržel se hlasování 0). Administrátor následně přislíbil zadat 
do systému stav těchto projektů jako doporučené FGK.  
 
Doc. Friess komisi dále informoval, že zbývající prostředky v rezervě budou po dohodě FGK rozděleny 
v druhé polovině roku.  
 
5. Mezioborový projekt FTOP-FCHI  
Do letošní soutěže byl podán i jeden mezioborový projekt FTOP-FCHI 
(CERNIK_IGA_A2_FTOP_2016_024.pdf - Vznik a šíření hydridových precipitátu v zirkoniových 
slitinách), hlavní řešitel Ing. Jan Černík, Ústav energetiky (218). Za FCHI je jako spoluřešitel (50:50) v 
projektu zapojen Ing. Martin Isoz, student 3. ročníku DSP z ústavu 413, jehož úlohou v navrhovaném 
projektu bude dodání algoritmu na automatické zpracování dat a podílení se na vývoji modelu 
interakce zirkoniových slitin s vodíkem. Projekt byl hodnocen oponentem z FTOP a i oponentem z 
FCHI. V případě FCHI projekt získal dostatečný počet bodů, aby mohl být podpořen i na úrovni 



fakulty. Projekt byl již FGK FTOP schválen k financování. Po souhlasu FGK bude dohodou proděkanů 
pro VaV z FTOP a z FCHI převedena příslušná částka z fakultního IGA rozpočtu FCHI na FTOP. Návrh na 
podporu mezioborového projektu byl jednomyslně přijat (pro 9, proti 0, zdržel se hlasování 0).  
 
6. Závěr 
Návrh na udělení IGA grantů předloží předseda FGK FCHI Grantové radě VŠCHT, která bude zasedat 
ve čtvrtek 25.2.2016.  
 
7. Různé  
Doc. Chuchvalec poděkoval externím i interním hodnotitelům badatelských a oborových projektů za 
jejich odvedenou práci a požádal předsedu FGK, aby v součinnosti s Mgr. Popovou zajistil proplacení 
schválených odměn pro hodnotitele z prostředků oddělení VaV.  
 
Rozprava ohledně možných úprav stávajícího hodnocení badatelských IGA projektů bude jednacím 
bodem na příští schůzi FGK.  
 
Příští schůze FGK podle potřeby (předběžně podzim 2016).  
Zápis sestavil 25.2.2016,  
Karel Friess, předseda FGK 


